
                                                                                            
 

 

 

 Cinsiyet duyarlı bütçeleme yapılmalı 
Cinsiyete duyarlı bütçeleme kamu harcamalarının sonuçlarının toplumdaki 

cinsiyet eşitsizliğini ne kadar azalttığının ölçülmesi ve bütçe anlayışının buna göre 
şekillenmesidir. Normalde kamu harcamaları cinsiyet ayrımı yapılmaksızın herkes için 
yapılır ama sonuçları ölçülmez. Bir kısım ülkelerde bu anlayışla bütçeler yapılıyor, Türkiye 
gibi kadın-erkek eşitsizliğinin çok önemli ölçüde olduğu bir ülkede bunun bütçe 
sistemimize girmesi gerekir. Cinsiyete duyarlı bütçeleme anlayışının kamu mali 
yönetimine artık girmelidir. Bunun öncülüğünü de Devlet Bakanımız Sayın Kavaf 
yapacaklardır, sanıyorum bu konuda hazırlıkları da vardır. 

 
 Özürlülerin sosyal hayata katılmalarının önündeki engellerin kaldırılması 

yönünde neler yapıldı? 
2005 yılında çıkarılan 5378 sayılı Kanun’la “özürlülerin sosyal hayata 

katılmalarının önündeki engellerin kaldırılması” şeklinde ifade edebileceğimiz çok çeşitli 
konularda düzenlemeler yapıldı. Bu düzenlemeler için Kanun’un verdiği süre 2012 yılında 
sona eriyor. Örneğin kaldırımlarda özürlüler için rampalar yapılması veya kamu 
binalarında rampalar yapılması, kamu toplu taşıma araçlarında özürlülere uygun 
tertibatların yaptırılması gibi düzenlemeler. Bu konularda herhangi bir müeyyide olmadığı 
için Yasa’da ilgili kurumlar bunu çok ağırdan alıyorlar, bazıları da bu düzenlemenin hiç 
farkında değil. Acaba Özürlüler İdaremiz kamu kurumlarının bu konudaki çalışmasını 
izliyor mu? Yani her kamu kurumunda yıllık veya belli dönemler itibarıyla bir rapor alıp 
“Hangi işler yapıldı yapılmadı?” şeklinde bir çalışma yapıyor mu? Yapılmıyor ise böyle bir 
çalışmanın yapılmasında yarar olduğunu düşünüyorum.   

 
 Özürlüler Ġdaresi bu konuda bir yaptırım düĢünüyor mu? 

Yasa’da bir değişiklik yapılmak suretiyle bir müeyyide getirilmesinin, bunun cezai 
olması şart değil, örneğin belediyeler bu konuda gerekli düzenlemeleri yapmaz ise şu 
tarihe kadar, yardımlarından şu kadar kesilir gibi veya bu kesilir, Özürlüler İdaresi bunu 
yaptırır gibi birtakım önlemler düşünülebilir. Bu konuda acaba Özürlüler İdaremiz ne 
düşünüyor?  

 
 Sağlık raporu alırken sorun yaĢıyorlar 

Özürlü vatandaşlarımızın sağlık raporu almaları konusunda uygulamada büyük 
sıkıntı yaşanıyor. Örneğin bir özürlü vatandaşımız bir yerden, özürlü olduğunu belgeleyen 
bir sağlık kurulu raporu alıp bir kamu idaresine verdikten sonra bir başka kamu idaresi 
yine bir başka amaçla rapor isteyebiliyor. Bazen bu raporlar yeterli görülmeyip bir başka 
kamu idaresi tekrar hastaneden bir farklı rapor isteyebiliyor. Bunun önüne geçebilmek, 
özürlülerimizin hayatını kolaylaştırmak açısından Özürlüler İdaresi vatandaşlarımıza 
yönelik bir veri tabanı oluşturup bir özürlü vatandaşımızın bir kez rapor almasını tüm 
kamu kurumları için veya ilgili özel sektör de dâhil olmak üzere herkes için yeterli sayacak 
bir düzenlemeyi yapabilir mi?  
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